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 تعليمات النشر في مجلة )سر من رأى(

 
الع ميببببب  ا بإمببببب  احثببببب ال ال ببببباحن    ببببب  ال  بببببر  ثببببب ا   ببببب   )سرررررر مررررر  ر   ترحبببببة    ببببب  

الأق بببافت طو  ببب  عهبببط   ع بببط ن ببب اق  ام ببب   نببب   لبببو  و  مبببرت  ببب   ببب ا   ا بيبببا ت  طيمبببا  ببب    

 بعض ض ااط النمر طيها: 

  الأسس الفنية والتنظيمية   

  لو  و ا ج   ال ن ث الع مي       الاق الع  ل الانلا ي  كاط . ❖

❖  
 
ا  ع نبراء  م  د ل ط االإفا   الع مي     انوصاص ط الدقيق. ت ّ ل هيئ   الونرير ال ن ث ع ميًّ

 ترطض ا ج   نمر ال ن ث التي لا ت ااق  نهج ال نث الع مي المعر ف. ❖

   زل ال احث االأنذ اما  رد     لب ظاق ح ل اننهت    نلال  ا  ندد  ا خبراء الم ّ ِّ   . ❖

ا اذلك.  ك   ال نث لاأ ❖ ً ا إلى      أنرىت  لط  نمر ثااً ات  على ال احث أ   وع د ن يًّ    دَّ

ل ال احث اننه الم دل. ❖  يمترط أ    ّ ِّ

 اثببط ال احببثت  الانوصبباا الببدقيق ل  نببثت  نبببع علببى الصببفن  الأ لببى  ببا  بب   : ،عنبب ا  ال نببثت  ❖

ق  فواحيبببه ابببال لو   العرريببب  ت  فقبببط هاتفبببهت  ك مببا ل  ببه الع مبببيت   كبببا  عم بببهت  رريببد  ا لإتر نببب 

(ت   بب  حالبب   أبب د أ بببر  بب  ااحببث تببذ ر أثببماتهط  عنببا ياهطت ل لبب يو عم يبب  الاتصببال  الا ك  ز بب 

 عهط.

 زيبببد عببب  صبببفن   ألا   بببع  ببب أزا ل  نبببث  ببب  صبببفن   لبببو   ت  ربببال لو   العرريببب   ا  ك  ز ببب ت علبببى  ❖

  احد .

  صبببادف ت  معومبببد ال احببث المبببنهج ال ن بببي يعومببد أثببب  ح ال نببث الع مبببي  ببب   واابب  هببب ا   ال نببث  ❖

ا خببباا اانوصاصبببهت  تبببذ ر الإوبببة الملبببوعم    ببب  ال نبببث علبببى الننببب  ا  ببب : اثبببط الإوببباحت  اثبببط 

المؤلبب ت  فقببط ال  عبب ت   كببا  النمببرت  أ بب  النمببرت  ثببن  النمببرت  ا جببزء ،إ   أببد(ت  الصببفن . 

ات  تبببافيد صبببد فهات  أ ببب  ا صبببدافت أ ببا البببد فياق طوإوبببة علبببى الننببب  ا  ببب : اثبببط الد فيببب ت  عبببدده

  الصفن .

 لا يعد ق  ل النمر   ز ا ل م    انمر ال نث الع مي ضم  الاعداد إلا  ا   يق بلمعتها الد لي . ❖



 

 ه   

 الأسس الطباعية للبحث

 

   وبوجه واحد. A4يطبع البحث على الآلة الحاسبة، وعلى ورق حجم ) ❖

فيها: البيانات، والخرائط، والمصورات، وإذا    صفحة بما  20لا يتجاوز عدد صفحاته )  ❖

  دينار ع  كل صفحة إضافية، 5000زاد البحث على ذلك يتحمل الباحث دفع مبلغ )

)تريست ،  ورق  على  والخرائط  بالأشكال  الخاصة  الأصلية  النسخ  تقدم  على  ن 

  . Microsoft Word) وبواسطة برنامج

مين يرفق قرص ) ❖ ِّ
   مع البحث المصحح.CDبعد الأخذ بملحوظات المقو 

  . 14 ، وبحجم )Simplified Arabicتكون الطباعة بحرف ) ❖

 ، على  ن تذكر معلومات  12تكتب الهوامش في آخر البحث بنفس خط المتن، وبحجم ) ❖

 المصدر كاملة عند وروده  ول مرة، لتغني ع  كتابة قائمة للمصادر.

 ي ع  قائمة المحتويات.يقسم البحث على مقدمة وعناوي  مناسبة تدل عليه، لتغن ❖

لا تلزم المجلة بإعادة البحث إلى صاحبه، إذا اعترض على نشره الخبراء، ويُكتفى   ❖

 بالاعتذار.

 منهج البحث العلمي والتوثيق م  سمات المجلة المحكمة. ❖

 تعنون المراسلات باسم )رئيس التحرير  او مدير التحرير. ❖

ط الآيات وفق برنامج مصحف  إذا كان البحث يحتوي على آيات قرآنية، يكون نم ❖

 .المدينة ولا يتم نشر البحث خلاف ذلك
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 الاشتراك في المجلة

 

تببببدطع المؤثلبببباق ا بك  يبببب   ا جا عبببباق   را ببببز ال نببببث اببببدل ا ببببترا          

( د نببباف دانببو ال  بببر ل عببدد ال احبببد  ت ا ببة ثبببإرتافي  25000قببدف  ،

 ا ج   على العن ا  المدفج    أد ا  للرض الا ترا  أ  الو ادل.
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 العددكلمة 

 

قبلة   مجلتنا  جعل  الذي  لله  الحمد  والسنين،  الدهور  معقب  العالمين،  رب  لله  الحمد 

 للطالبين.للباحثين سّراء 

بخمس   العلمي،  الرشد  ذروة  فيها  تبلغ  سنة  عشرة  ثمان  مجلتنا،  تدخلها  جديدة  سنة 

بين  المتنوعة  الإنسانية  العلوم  شتى  في  البحوث،  نافع  من  المئات  ضمت  عدداً،  وسبعين 

اللغات، والعلوم الشرعية، والتاريخ، والجغرافية، والعلوم الاجتماعية والتربوية، وغيرها من  

ذ جامعات العلوم  من  والعلماء  الباحثين  من  الألوف  بين  وجسّّت  الإنسانية،  السمة  ات 

 وبلدان مختلفة، خبراء ومحكمين وباحثين مجيدين.

بكونها  أميزهم،  الباحثين  أثراها، ومن  العلم، من الأبحاث  ميادين  رافدةً  تمضي مجلتنا 

 مصدراً ينهل منه الباحثون ما يجدُّ من العلوم. 

 ر المداد وأن يديم على أهل العلم توفيقاته وفضله إنه سميع مجيب الدعاء.نسأل الله أن يستم
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Publishing instructions in the journal of 
 

 

 

 

 

The scientific journal (Surra man Ra’a) welcomes the contribution of 

researchers inside and outside the country. It takes them with confident steps 

towards a bright future in the aspects of life, and here are some of the 

requirements for publishing: 

 

Technical and Organizational Requirements: 

❖ The journal is specialized in subject area of Arts and humanities. Editorial 

staff sends scientific researches to experts in the relevant fields for 

reviewing, those experts who have proven scientific adequacy in their 

specific specialty. 

❖ The journal rejects publishing research that does not meet with the known 

method of scientific research. 

❖ The researcher is obliged to take the recommendations and emendations 

received from his research through what is determined by the evaluation 

experts. 

❖ The research must not be submitted to another journal before, and it 

shouldn’t bet published before, and the researcher must undertake in 

writing covenant to do so. 

❖ The researcher must present the following in the submitted research: 

❖ On the first page, it should include: (Research title, The eact 

specialization of the research, researcher's name, scientific title, place of 

work, email, phone number, and keywords in Arabic and English), and in 

Surra Man Ra'a 



 

 e 

case more than one researcher mentioned their names and addresses to 

facilitate the process of contacting them. 

❖ Abstract should be on a separate page in Arabic and English. It should be 

informative and completely self-explanatory, briefly present the topic, 

state the scope of the experiments, indicate significant data, and point out 

major findings and conclusions. The Abstract should not be more than 

one page in length. 

❖ The scientific method of scientific research is used to write the margins of 

the research and its references, and the researcher adopts the method of 

research in his specialty, and the books used in the research are mentioned 

as follows according to the type of the subject area: for Arabic ones it be 

as following: book name, author name, version number, place of 

publication, publishing point, year of publication, and part (if any), And 

page. As for the periodicals, they are written as follows: the journal's 

name, number, publication date, publication point and page. For English 

ones, it should be according to APA formatting. 

❖ Publication acceptance is not obligated for the journal to publish scientific 

research by numbers except for what suits its international reputation. 
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Formatting Guidelines 

The research submitted must conform to the following requirements that 

will facilitate preparation of the researcher for publication 

 

 

❖ The research should be printed by using (Word Office Program) on A4 

size paper on one side. 

❖ The number of pages should not exceed (20) pages, including: data, 

maps and illustrations. If the research exceeds this, the researcher ought 

to pay (5000) Iraqi dinars for each additional page, provided that the 

original copies of the figures and maps are presented on paper (Trieste), 

and by Microsoft Word. 

❖ After taking experts' notes, a CD is attached to the revised paper. 

❖ Printing should be in letter (Simplified Arabic) and in size (14) for 

Arabic ones, and (New Roman) typeface for English ones. 

❖ Margins are written at the end of the search with the same text of the 

font and with a size of (12), provided that the source information is 

mentioned in full when it is first received, to dispense with writing the 

list of sources. 

❖ The research is divided into an introduction and the appropriate titles 

denote it, to dispense with the list of contents. 

❖ The journal is not obligated to return the research to its owner if it 

objects to the publication of experts, and an apology is sufficient. 

❖ Scientific The method of scientific research and documentation is a 

feature of the journal. 
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❖ Correspondence is handled to (the editor) or the editing manger. 

❖ If the research contains Quranic verses, the type of verses is according to 

the program of Almadina's Qur’an, otherwise the research is not 

published 
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In the name of Allah the Most Merciful and Compassionate 

Issue address 

Praise be to Allah, the Lord of the worlds, who followed the ages and 

years. Praise be to Allah who made our Journal a destination for researchers, 

a pleasure for seekers . 

A new year enters our Journal, eighteen years in which it reaches the 

peak of scientific maturity, with seventy-five issues, which included hundreds 

of useful researches, in various human sciences varied between languages, 

legal sciences, history, geography, social and educational sciences, and other 

sciences of a human character, It bridged thousands of researchers and 

scholars from different universities and countries, experts, arbitrators and 

glorious researchers. 

Our Journal continues to tributary the fields of science, from the 

researches it has enriched, and from the researchers I distinguish them, as it is 

a source from which the researchers draw what they find from the sciences. 

We ask Allah to continue the supply and to perpetuate the people of 

knowledge with his blessings and grace, for He is the Hearer and the 

answerer of supplication. 
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